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1. Notulen van de vergadering van 29 j a n u a r i 1971 

De notulen worden v a s t g e s t e l d behoudens 
de w i j z i g i n g e n opgenomen i n b i j l a g e I . 

2. Mededelingen 

a. Conclusies REA 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t d e e l t mede dat de 
REA deze ochtend i n grote l i j n e n het C e n t r a a l Economisch 
Plan heeft goedgekeurd. Over enkele d e t a i l s z a l nog 
nader overleg worden gevoerd. Besloten i s om evenals 
verleden j a a r eerst a f z o n d e r l i j k hoofdstuk I te 
p u b l i c e r e n en l a t e r de r e s t van het p l a n . 

2 b. M i n i s t e r Klompé ... 
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De Europese Commissie i s verzocht op korte termijn een 
oplossing voor deze vraagstukken voor te bereiden. Ten 
aanzien van de overgangsmaatregelen voor de industrie 
i s eveneens overeenstemming bereikt. De tarieven voor 
industriële produkten zullen b i j de toetreding worden 
verlaagd met 20$, gevolgd door een verdere verlaging 
van 20$ na twee jaar. Ten s l o t t e i s men het eens gewor
den over de maatregelen ten aanzien van een reeks Gemene-
bestlanden. Spreker heeft i n een notulenverklaring laten 
vastleggen dat Nederland nooit z a l kunnen meewerken aan 
maatregelen voor de Aziatische Gemenebestlahden die de 
positie van Indonesië kunnen schaden. 

Minister Lardinois z a l de drie punten waarover 
b i j het gesprek over de overgangsmaatregelen voor de 
landbouw geen overeenstemming werd bereikt nader bekijken. 
Volgens berichten i n de Times heeft minister Rippon ver
klaard dat een Bri t s e aanvangsbijdrage van 10$, als vo o r s t e l 
van de EEG, niet onredelijk zou z i j n . H i j s c h i j n t hieraan 
te hebben toegevoegd dat een aanvangsbijdrage van 8$ 
onder zekere voorwaarden voor Groot-Brittarmië niet 
onaanvaardbaar zou z i j n . Een en ander bevestigt dat 
het Nederlandse standpunt tot nu toe ni e t irreëel i s . 
Staatssecretaris De Koster merkt op dat de B r i t s e 
ambassadeur hem inmiddels heeft l a t e n weten dat deze 
berichten i n de Times n i e t j u i s t z i j n . 

Minister Luns w i j s t erop dat minister Rippon 
enkel heeft gesteld dat men uitgaande van een eventueel 
EEG-voorstel van 10$ naar een compromis kan toewerken. 
Spreker heeft voorts vernomen dat i n B r i t s e 
regeringskringen wordt gedacht over een i n i t i a t i e f tot 
een topconferentie van de rege r i n g s l e i d e r s van de EEG 
en Groot-Brittannië i n a p r i l . 

4 d. Voorbereiding EEG-raad over de economische en 
monetaire -unie (Conclusies coördinatiecommissie 
van 3 f e b r u a r i 1971, nr.24944) 

M i n i s t e r Witteveen herinnert eraan dat 
Frankrijk b i j de vorige bespreking van het rapport¬
werner op 14 december j l . v r i j w e l a l l e e n stond. Deze 
s i t u a t i e i s inmiddels gewijzigd voornamelijk a l s 
gevolg van de Frans-Westduitse besprekingen b i j 
het bezoek van bondskanselier Brandt aan P a r i j s . 

President Pompidou 



President Pompidou heeft bondskanselier Brandt 
te verstaan gegeven dat Frankrijk elke vorm van 
supranationaliteit a f w i j s t en n i e t bereid i s het 
Europese parlement grotere bevoegdheden te geven. 
Van Duitse z i j d e schijnen daarop ver gaande con
cessies te z i j n gedaan. De indruk bestaat dat bonds
kanselier Brandt ermee heeft ingestemd dat i n d i t 
stadium weinig of geen afspraken z u l l e n worden ge
maakt over de verdere fasen en de eindfase van de 
Economische en Monetaire Unie (EMU). Alleen minister 
S c h i l l e r heeft getracht h i e r nog i e t s tegenover te 
s t e l l e n . H i j w i l de eerste fase n i e t langer dan 4 jaar 
l a t e n duren en de afspraak gemaakt zien dat de mone
ta i r e bepalingen van de eerste fase automatisch ver
v a l l e n , a l s men het n i e t eens wordt over de verdere 
fasen. Ook de I t a l i a a n s e delegatie s c h i j n t voor een 
pragmatische benadering te voelen. Het i s daarom 
n i e t onwaarschijnlijk dat maandag en dinsdag i n 
Brussel de r o l l e n omgedraaid z i j n en dat Nederland i n 
een geïsoleerde p o s i t i e komt. Door minister Luns i s 
ervoor g e p l e i t t e r zake van de monetaire samenwerking 
geen concessies te doen, voordat F r a n k r i j k z i c h over 
de B r i t s e toetreding d u i d e l i j k heeft uitgesproken. 
Spreker b e t w i j f e l t echter of Nederland h i e r een t r o e f 
kaart heeft, omdat de Franse interesse voor de EMU 
w a a r s c h i j n l i j k minder groot i s dan aanvankelijk werd 
aangenomen. Spreker acht het z e l f s n i e t u i t g e s l o t e n 
dat F r a n k r i j k de zaak omdraait door verdere mede
werking aan de EMU te weigeren a l s de andere l i d 
staten n i e t aan de Franse wensen t e r zake van de 
B r i t s e toetreding tegemoetkomen. Een bewuste koppeling 
tussen EMU en toetreding zou spreker i n ieder geval n i e t 
w i l l e n leggen, maar h i j zou ook n i e t koste wat kost 
over de EMU overeenstemming w i l l e n bereiken. Spreker 
neigt ertoe het Nederlandse standpunt ten aanzien van 
de eindfase, zonder nauwkeurige p r e c i s e r i n g , te hand
haven en u i t te spreken dat b e s l i s s i n g e n over de EMU 
voor de eindfase gemeenschappelijk moeten worden ge
nomen en dat een v e r d r a g s w i j z i g i n g i n ieder geval moet 
v/orden voorbereid. De g u i l l o t i n e - f o r m u l e van m i n i s t e r 
S c h i l l e r zou i n ieder geval moeten worden aanvaard en 
de voorgestelde bandversmalling zou spreker a l l e e n i n 
z i j n r e l a t i e v e vorm kunnen accepteren. Ten aanzien van 
het externe monetaire b e l e i d zou de delegatie moeten 
aansturen op n i e t verplichtende gemeenschappelijke 
standpunten. A l s over de eindfase helemaal n i e t s wordt 
afgesproken en ook de clausule van m i n i s t e r S c h i l l e r 
n i e t wordt aanvaard, i s spreker n i e t bereid t o t over
eenstemming te komen. Ervan uitgaande dat over de p o l i 
t ieke benadering n i e t v e r s c h i l l e n d wordt gedacht, vraagt 
spreker machtiging voor de delegatie om naar bevind van 
zaken te handelen. 

M i n i s t e r Luns 



Minister Luns zou w i l l e n p l e i t e n voor een 
zo voorzichtige benadering dat i n ieder geval geen 
beslissingen worden genomen die op de toetreding voor
uitlopen. Frankrijk w i l weliswaar geen monetaire i n t e 
gratie, maar wel een vorm van hechte samenwerking ter 
ondersteuning van de Franse acties tegen de d o l l a r ¬
suprematie. 

Minister Udink i s het met minister Luns eens 
dat Nederland op andere terreinen van samenwerking i n 
de EEG voorzichtig moet opereren, zolang over de toe
treding geen du i d e l i j k h e i d bestaat. De twee belangrijk
ste uitgangspunten van onze EEG-politiek z i j n u i t b r e i d i n g 
van de gemeenschap en verdieping, maar dan op basis van 
supranationalité!t. Beide uitgangspunten lopen gevaar, 
wanneer men aan Frankrijk ter zake van de EMU te ver 
gaande concessies zou doen. 

Minister Nelissen merkt op dat over de inhoud 
van de eerste fase, ook met het oog op de verdere toe
komst, ve r s c h i l l e n d kan worden gedacht. Minister S c h i l l e r 
heeft een t i j d s l i m i e t van 4 jaar voorgesteld en een 
clause d'échéance (vervalclausule), Spreker heeft be
grepen dat minister Witteveen de inhoud van de eerste 
fase wat w i l beperken althans zeker i n die z i n dat het 
onherroepelijke karakter aan de b e s l i s s i n g e n i n deze 
fase wordt ontnomen. Wil men echter bereiken dat de EMU 
l a t e r w e r k e l i j k van de grond komt, dan zou men j u i s t 
aan de eerste fase zoveel mogelijk inhoud moeten geven; 
de l i d s t a t e n worden dan over 4 jaar wel gedwongen op de 
ingeslagen weg voort te gaan. Men moet n i e t vergeten 
dat de clause d'échéance van minister S c h i l l e r ook kan 
werken tegen Nederland of West-Duitsland. Spreker vreest 
dat de belangrijke punten u i t het rapport-Werner die men 
nu l o s l a a t over 4 jaar evenmin kunnen worden gerealiseerd. 
H i j zou zeker geen formele koppeling w i l l e n leggen tussen 
de EMU en de toetreding. D i t neemt n i e t weg dat de dele
gatie erop zou moeten aansturen dat maandag en dinsdag 
geen of heo3p magere b e s l i s s i n g e n worden genomen. Er i s , 
gezien de verwarring over de j u i s t e inhoud van het stand
punt van minister S c h i l l e r en de onzekerheid omtrent 
het I t a l i a a n s e standpunt ook nog geen reden nu reeds 
tot d e f i n i t i e v e afspraken te komen. Concluderende i s 
spreker van oordeel dat wat meer t i j d moet worden ge
wonnen om meer inhoudsvolle b e s l i s s i n g e n te kunnen nemen. 
Voorts zou moeten worden gestreefd naar een zo v o l l e d i g 
mogelijke r e a l i s e r i n g van de i n het rapport-Werner voor
gestelde eerste fase. Spreker w i j s t er ten s l o t t e op dat 
ook ten aanzien van het middellange-termijnmechanisme 
een clause d'échéance zou kunnen worden overeengekomen, 
ook a l i s het e f f e c t hiervan t w i j f e l a c h t i g . 

M i n i s t e r Lardinois ... 



Minister L a r i i n o i s i s van oordeel i a -
Nederland de EMU zo veel mogelijk op z i j n eigen merites 
moet b l i j v e n bekijken. Daarbij dient een a l te snel 
isolement te worden vermeden, doch anderzijds ook geen 
grote haast te worden gemaakt. 

Minister Witteveen i s het wel met minister 
Udink eens dat moet worden vastgehouden aan de paral-
l i t e i t tussen verbreding en verdieping van de gemeen
schap. Daar staat echter tegenover dat ITeierlani heeft 
ingestemd met een tijdschema waarin vóór eind 1970 
een b e s l i s s i n g over de EMU was voorzien. Spreker ver
wacht dat de andere delegaties er wel naar z u l l e n 
streven maandag en dinsdag a.s. tot beslissingen te 
komen. De s t e l l i n g van minister Nelissen dat aan de 
eerste fase zoveel mogelijk inhoud moet worden gegeven 
teneinde de weg terug m o e i l i j k e r te maken zou spreker 
wel w i l l e n toepassen op de interne economische coördi
nat i e . Ten aanzien van het gemeenschappelijk optreden 
naar buiten, waarvoor de Fransen sterk geporteerd 
z i j n , past de nodige reserve. Ten aanzien van het steun
mechanisme op middellange termijn zou zeker n i e t verder 
moeten worden gegaan dan de Commissie heeft voorgesteld. 
Spreker i s het met minister Nelissen eens dat ook 
hierop een clause d'échéance van toepassing zou moeten 
z i j n . H i j acht het, gezien de vele onzekere factoren, 
m o e i l i j k nu a l concreet aan te geven welke punten voor 
Nederland a l dan n i e t aanvaardbaar z i j n en vraagt 
daarom de delegatie te machtigen naar bevind van zaken 
te handelen. De raad, b e s l u i t de gevraagde machtiging 
te verlenen. 

e. Déconfiture van E o l l s Royce 

M i n i s t e r Luns merkt op dat met name b i j de 
regeringen van F r a n k r i j k , West-Duitsland en België 
een toenemende ongerustheid i s te bespeuren over de 
economische ontwikkelingen i n Groot-Brittannië. Spreker 
w i j s t i n d i t verband op de vele stakingen, de exorbitante 
looneisen, de ob s t r u c t i e van Labour tegen de a n t i -
stakingswet en op de déconfiture van R o l l s Royce. 

M i n i s t e r Bakker heeft van de B r i t s e ambas
sadeur de verzekering gekregen dat z i j n regering de 
ver p l i c h t i n g e n van R o l l s Royce ten aanzien van de 
l e v e r i n g van de motoren voor de Friendship en de 
Fellowship aan Fokker z a l nakomen door de betrokken 
bedrijfsonderdelen over te nemen. Het i s een gelukkige 
zaak dat de KLM d e s t i j d s de Douglas DC 10 met General 
E l e c t r i c motoren heeft gekozen en n i e t de Lockheed 
" T r i s t a r " waarvoor R o l l s Royce de motoren zou leveren. 

4 f. Modernisering ... 


